
مدیرکل راه و شهرســازی استان تهران گفت: هفته آینده در قالب طرح 
پویش پیامبر رحمت )ص( به ۲۵۰۰ خانواده دارای ســه فرزند و بیشتر 
در اســتان تهران زمین رایگان اهدا می شود.حسین جنتی در گفت وگو  
با ایســنا، اظهار کــرد: هفته آینده همزمان با میــاد پیامبر اکرم )ص( 
در طرح واگذاری ۲۰ هزار قطعه زمین به متقاضیان در سراســر کشور 
تحت عنــوان پویش پیامبر رحمت، تعداد ۱۰۷۲ قطعه زمین به ۲۵۰۰ 
خانوار واجد شــرایط طرح نهضت ملی مســکن در استان تهران واگذار 
می شود.وی افزود: این زمین ها در شهرهای پرند، رباط کریم، اسامشهر، 
فیروزکوه، دماوند، پاکدشت و پیشوا تحویل متقاضیان خواهد شد. فرآیند 
اختصاص این زمین ها بر اســاس ارزش قطعات است. بدین صورت که 
برخی قطعات به یک خانواده، دو خانواده یا سه خانواده واگذار می شود. 
جنتــی، متراژ زمین ها بین ۲۰۰ تا ۴۰۰ متر عنــوان کرد و گفت: افراد 
مشــمول، خانواده هایی هستند که در سامانه طرح های حمایتی مسکن 
ثبت نام کرده و پالایش شدند. قراردادها نیز تنظیم شده که هفته آینده 
بــا حضور وزیر راه و شهرســازی در طرح پویش پیامبر رحمت )ص( به 
متقاضیان اهدا می شــود. مدیرکل راه و  شهرسازی استان تهران با بیان 
این که واگذاری زمین در فصول مختلف سال مجددا تکرار می شود، گفت:  
خانواده هــای دارای ۴، ۵، ۶ و ۷ فرزنــد در اولویــت این قطعه زمین ها 
هستند. البته خانواتده های ســه فزندی هم بعضا در این لیست ۲۵۰۰ 
نفره حضور دارند اما اولویت با خانواده های ۴ فرزند و بیشتر است. جنتی 
درخصوص بهای این زمین ها بیان کرد: زمین ها رایگان اســت و فقط از 

کســانی که دارای سه فرزند هســتند پول آماده سازی دریافت می شود. 
خانوارهای دارای چهار فرزند و بیشتر از پرداخت پول آماده سازی زمین ها 
معافند. بنابراین گزارش، در راســتای طرح حمایت از جوانی جمعیت، 
زمین رایگان برای خانوارهای دارای سه فرزند و بیشتر در نظر گرفته شده 
است. متقاضیان دارای سه فرزند و بیشتر که فرزند سوم و بیشتر آنها از 
۲۴ آبان ۱۴۰۰ به بعد متولد شده برای ثبت نام دریافت تسهیات حوزه 
زمین و مسکن  به سامانه saman.mrud.ir مراجعه کنند. مهرداد بذرپاش 
ـ وزیر راه و شهرسازی اخیرا اعام کرد که تا پایان سال ۵۰۰ هزار قطعه 

زمین در سراسر کشور به مردم واگذار می شود.

ایستادگی دلار و زمین خوردن 
طلای جهانی

قیمت طا امروز، با تقویت دلار به پایین ترین حد در بیش از یک ماه گذشــته سقوط 
کرد. به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طا تا ساعت ۹:۳۰ به وقت شرقی با ۴.۵ درصد 
کاهش به ۱۸۹۵ دلار و ۹۰ ســنت رسید که پایین ترین ســطح از ۲۲ اگوست بود و 
طای آمریکا نیز با ۰.۲۴ درصد کاهش به ۱۸۹۶ دلار و ۹۰ ســنت رســید. دلار در 
برابر همتایان اصلی خود در بالاترین ســطح ۱۰ ماهه خود قــرار گرفت زیرا بازدهی 
خزانه داری به دلیل چشم انداز نرخ های بالاتر برای مدت طولانی تر در ایالات متحده بالا 
ماند. نیل کشــکاری، رئیس فدرال رزرو مینیاپولیس اظهار کرد که احتمال ۴۰ درصد 
وجود دارد که فدرال رزرو برای غلبه بر تورم به افزایش نرخ ها نیاز داشته باشد. نرخ های 
بهره بالاتر هزینه فرصت نگهداری شــمش را افزایش می دهد که به دلار قیمت گذاری 
می شــود و هیچ سودی به همراه ندارد. ایپ جان رانگ، استراتژیست بازار IG گفت: به 
نظر می رســد نرخ بالا برای مدت طولانی تر، جریان های امن بــرای فلز زرد را نادیده 
می گیرد. شاخص مخارج مصرف شخصی ایالات متحده در روز جمعه منتشر می شود. 
وزارت کار گزارش ماهانه اشــتغال را در ۶ اکتبر منتشــر خواهد کرد و سپس گزارش 
شاخص قیمت مصرف کننده را در ۱۲ اکتبر منتشر خواهد کرد. اعتماد مصرف کننده 
در ایالات متحده در ماه سپتامبر به پایین ترین حد در چهار ماه گذشته رسید که ناشی 
از نگرانی های مداوم در مورد قیمت های بالاتر و افزایش ترس از رکود بود. طبق گزارش 
رویترز، اس پی دی آر گلدتراست، بزرگ ترین صندوق سرمایه گذاری تحت پشتوانه طا 
در جهان اعام کرد که دارایی های آن به پایین ترین حد در بیش از چهار سال گذشته 
رســیده است. در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۸ درصد کاهش 
به ۲۲.۶۹ دلار به پایین ترین حد در ۱۲ روز گذشته رسید، در حالی که پاتین با ۰.۱ 
درصد افزایش به ۹۰۴ دلار و ۸۷ سنت رسید. پالادیوم با یک درصد افزایش به ۱۲۳۶ 

دلار و ۱۴ سنت رسید.

طراحی برنامه پایش جامع محیط زیست 
دریایی برای خلیج فارس و دو دریای 

عمان و خزر
مدیرکل دفتر بررســی و مقابله با آلودگی های دریایی ســازمان حفاظت محیط 
زیست ضمن اشاره به وجود ۱۷۰ تریلیون ذره پاستیکی در دریاها و اقیانوس ها 
گفت: زمانی که آبزیان کیســه های پاستیکی را می بلعند، جان خود را از دست 
می دهند همچنین سامت انسان ها با تغذیه از آن ها در معرض خطر قرار می گیرد. 
امید صدیقی همزمان با روز ملی آبزیان )۵ مهرماه( در گفت و گو با ایسنا افزود: بر 
اساس آخرین اطاعات، سامت اقیانوس ها، محیط های دریایی و تنوع زیستی در 
دریا به طور عمده تحت تاثیر پسماندهای دریایی به ویژه پاستیک ها و آلاینده های 
ناشــی از آن هستند.  در حال حاضر پاســتیک ها در تمام محیط های دریایی 
گسترش پیدا کرده است. بر اساس اطاعات اتحادیه بین المللی حفاظت از طبیعت 
)IUCN( طی سال ۲۰۲۱ ، ۳۹۰ میلیون تن پاستیک در کل جهان تولید شده 
اســت و هر سال این میزان چهار درصد افزایش پیدا می کند. سالانه حداقل ۱۴ 
میلیون تن پاستیک به اقیانوس ها و دریاها وارد می شود. پاستیک ها ۸۰ درصد 
کل زباله های دریایی را شامل می شود. حدود ۱۷۰ تریلیون ذره پاستیکی در کل 
اقیانوس ها و دریاهای جهان به صورت شناور وجود دارد و پسماندهای پاستیکی 
سالانه حدود ۱۳ میلیارد دلار خسارت زیست محیطی به اکوسیستم های دریایی 
وارد می کننــد. وجود ۱۷۰ تریلیون ذره پاســتیکی در دریاهــا و اقیانوس ها/ 
پاســتیک بای جان آبزیان خطرات پاستیک برای جان آبزیان و انسان مدیر 
کل دفتر آلودگی های دریایی ســازمان حفاظت محیط زیست اضافه کرد: یکی 
دیگر از معایب پاســتیک ها »سمی بودن« آن هاست. در پی بلعیدن پاستیک، 
این ســم به بافت بدن آبزیان راه می یابد و از طریق تغذیه انســان ها به بدن آنان 
نیز وارد می شــود. وی اضافه کرد: پاســتیک ها حاوی مواد افزودنی سمی مانند 
فتالات )نرم کننده پاستیک( و بیسفنول )یکی از ترکیبات بطری پاستیکی( و 
ریتاردنت  )پیشگیرکننده از آتش گرفتن کیسه( هستند بنابراین وقتی پاستیک ها 
به محیط های دریایی راه پیدا می کنند، ســم ها به تدریج در این محیط منتشــر 
و به آبزیان منتقل می شــوند. آلودگی های دیگری مانند انواع ســموم آفت کش، 
فلزات ســنگین، مواد نفتی و ترکیبات چندحلقوی معطر در محیط های دریایی 
وجود دارند. آن ها جذب ذرات پاســتیکی می شوند و وقتی آبزیان پاستیک را 
می بلعند،  این ســموم نیز به بدن آن ها راه پیدا می کند بنابراین طیف وسیعی از 
آلودگی به محیط های دریایی و آبزیان منتقل می شود که می تواند مصرف آن ها 
سامت انسان ها را هم تهدید کند. صدیقی خاطرنشان کرد: پاستیک ها در سه 
اندازه تولید می شوند؛ پاستیک های کوچک کمتر از پنج میلی متر، پاستیک های 
متوسط بین پنج تا۲۰ میلی متر و پاستیک های بزرگ بالای ۲۰ میلی متر هستند 
که همه آن ها زندگی آبزیان را تحت تاثیر قرار می دهند. آلودگی پاستیکی کدام 
آبزیان را بیشتر تحت تاثیر قرار می دهد؟ وی با بیان اینکه آلودگی پاستیکی از 
مســیرهای مختلفی وارد دریا می شود و به آبزیان صدمه وارد می کند، اظهارکرد: 
یکی از مهم ترین آن ها بلعیدن پاستیک از سوی آبزیان است که موجب انسداد 
روده و دســتگاه گوارش آن ها می شــود که در نهایت مرگ و میر آن ها را در پی 
دارد عاوه بر آن آبزیان با بلعیدن پاســتیک دیگر امکان تغذیه پیدا نمی کنند و 
از گرســنگی تلف می شوند. یکی دیگر از مشکات بزرگی که آبزیان با آن دست 
و پنجه نرم می کنند، پیچیده شدن انواع تورهای پاستیکی صیادی، طناب ها و 
کیسه های پاستیک ها دور سر، گردن، باله  و تنه  آن هاست. کیسه های پاستیکی 
به ســر و گردن نهنگ ها و دلفین ها پیچیده می شــوند و باعث مرگ و میرشان 
می شــوند. وجود ۱۷۰ تریلیون ذره پاستیکی در دریاها و اقیانوس ها/ پاستیک 
بای جان آبزیان صدیقی با اشــاره به گونه هایی از آبزیان که بیشتر تحت تاثیر 
پاســتیک قرار می گیرند، اظهار کرد: پرندگان دریایی یکی از گروه هایی هستند 
که بیشــترین آسیب  را از پاســتیک در محیط های دریایی متحمل می شوند، 
به ویژه پرندگان دریایی که پانکتون خوار هستند و ناخواسته میکروپاستیک ها را 
می بلعند و برخی دیگر از پاستیک های بزرگ تغذیه می کنند که می تواند موجب 

آلوده شدن بافت بدن، انسداد دستگاه گوارش و مرگ و میر آن ها شود. 

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رئیس جمهور با اشاره به نرخ رشد اقتصادی قابل ماحظه سه ماهه ابتدایی امسال از همه دستگاه های اجرایی و مسئول خواست همه توان خود را برای اثرگذاری این بهبود نرخ رشد اقتصادی 
بر وضعیت عمومی اقتصاد کشور و بهبود معیشت اقشار مختلف، به ویژه دهک های پایینبکار گیرند. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز چهارشنبه در جلسه هیئت دولت با اشاره به 
گزارش های مرکز آمار ایران و بانک مرکزی از نرخ رشد اقتصادی قابل ماحظه سه ماهه ابتدایی امسال، ضمن قدردانی از همه بخش هایی که در دستیابی به آن تاش داشته اند، تاکید کرد: اگر چه 
افزایش نرخ رشد اقتصادی مهم است، اما مهم تر از آن حفظ، تداوم و ارتقای این روند است. رئیس جمهور از همه دستگاه های اجرایی و مسئول خواست همه توان خود را برای اثرگذاری بهبود نرخ 
رشد اقتصادی بر وضعیت عمومی اقتصاد کشور و بهبود معیشت اقشار مختلف، به ویژه دهک های پایین به کار گیرند. رئیسی در ادامه با اشاره به دیدارها و نشست های خود در نیویورک و نیز سخنرانی 
در مجمع عمومی سازمان ملل متحد، اظهار داشت: در مجمع عمومی سازمان ملل ۲ پیشنهاد از سوی جمهوری اسامی ایران درباره ایجاد ساز و کاری برای »حفظ احترام و جایگاه ادیان ابراهیمی« 

و نیز توجه و تمرکز بیشتر بر »صیانت و حمایت از نهاد خانواده« مطرح شد......

www.sobh-eqtesad.ir

رئیسی در جلسه هیئت دولت:

دستگاه های اجرایی برای اثرگذاری بهبود نرخ رشد اقتصادی بر معیشت مردم تلاش کنند

info@sobh-eqtesad.ir

نقش محوری صنعت نفت در تقویت منافع 

مشترک اقتصادی ایران و عربستان
وزیر نفت گفت: ایران و عربســتان دو قدرت بزرگ منطقه ای به شمار می آیند 
که همکاری آنها در گســترش امنیت، رونق اقتصادی و شکوفایی فرهنگی و 
اجتماعی جهان اسام و شکل دهی به همکاری های بین المللی و انرژی اثرگذار 
خواهد بــود و در این راه صنعت نفت می تواند نقش محوری در تقویت منافع 
مشترک اقتصادی دو ملت ایفا کند. نقش محوری صنعت نفت در تقویت منافع 
مشترک اقتصادی ایران و عربستا به گزارش خبرنگار شانا، جواد اوجی شامگاه 
سه شنبه )چهارم مهرماه( در آیین جشن روز ملی عربستان ضمن تبریک  این 
روز به دولت و ملت عربستان، همچنین سفیر این کشور در ایران ابراز امیدواری 
کرد: به لطف الهی و تاش های پرانگیزه مقام های عربســتان سعودی، شاهد 
موفقیت و توفیق این کشــور در رسیدن به افق های توسعه و پیشرفت باشیم. 
وی افزود: جمهوری اســامی ایران و پادشــاهی عربستان سعودی دو قدرت 
بزرگ منطقه ای به شــمار می روند که همکاری آنها در گسترش امنیت، رونق 
اقتصادی و شکوفایی فرهنگی و اجتماعی جهان اسام و شکل دهی به تعامات 
بین المللی و انرژی اثرگذار خواهد بود و در این راه صنعت نفت می تواند نقش 
محوری در تقویت منافع مشترک اقتصادی دو ملت ایفا کند. وزیر نفت با بیان 
اینکه خوشبختانه مناسبات جمهوری اسامی ایران و عربستان  در حال طی 
کردن روند رو به رشد و مثبتی است، اظهار کرد: ظرفیت های فراوان همکاری 
نزد مقام ها و مســئولان دو کشــور در تهران و ریاض در حال نمایان شــدن 
است. اوجی با اشاره به اینکه مقام های عالی دو کشور دعوت های متقابلی برای 
دیدار به عمل آورده اند، اظهار کرد: ما در حال برداشــتن گام هایی رو به آینده 
هســتیم تا پیش از انجام ســفر مقام های عالی دو کشور، شاهد دستاوردهای 
ملموس باشــیم. وی گفت: همکاری های چندجانبه ایران و عربستان در بستر 
سازمان های بین المللی و منطقه ای ظرفیت فوق العاده ای است که بیش از هر 
زمان دیگری، فرصت های  جدیدی را فراهم آورده اســت. افزون بر بخش های 
مختلف ســازمان ملل متحد، ســازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( 
و ســازمان همکاری اسامی که ســابقه دیرینه ای دارند، ســازوکارهای تازه 
بین المللی مانند سازمان شانگهای و بریکس نیز در آینده پیوندهای دو کشور را 
تقویت خواهد کرد. رئیس کمیسیون مشترک همکاری ایران و عربستان تصریح 
کرد: دو کشور به عنوان دو عضو از پنج عضو تأسیس کننده سازمان اوپک بیش 
از ۶۳ سال است که با فراز و نشیب های گوناگون با هم و در کنار سایر اعضای 
این سازمان برای تثبیت بازار نفت فعالیت پیوسته داشته اند، این سطح 

از همکاری در جهان کنونی بسیار منحصربه فرد است.

گزیده خبر

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی گفت: شنیده ها حاکی 
است طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت بار دیگر مورد ایراد شورای 
نگهبان قرار گرفته اســت اما مجلس مصمم اســت این طرح به نتیجه 
برســد و تمام تاش خود را به کار خواهد بســت. کیومرث سرمدی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت طرح ســاماندهی استخدام 
کارکنان دولت و شــنیده ها از کنار گذاشتن این مصوبه مجلس، بیان 
کرد: طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت و به نوعی برقراری عدالت 
در پرداخت حقوق ها از وعده های رئیس جمهور اســت و کمیســیون 
اجتماعی مجلس نیز در طول دو ســال اخیر ایــن موضوع را با جدیت 
دنبال کرد. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی ادامه 
داد: با برگزاری جلسات متعدد، طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت 
در مجلس تصویب و به شورای نگهبان ارسال شد که یکسری ایرادات به 
آن گرفته و در مجلس اصاح شد که بار دیگر این طرح پس از اصاحات 
به شورای نگهبان ارسال شد. بر اساس خبرهایی که داریم، موضوع مالی 
و تعداد کارکنان مجددا مورد ایراد قرار گرفته و رسما هنوز این طرح به 
کمیسیون اجتماعی برای رفع ایرادات ارجاع نشده است. نماینده مردم 
اسدآباد در ادامه اظهار کرد: در بررسی طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت، متاسفانه در طول دو سال اخیر ما با عدم همراهی سازمان اداری و 
استخدامی مواجه بودیم و یکی از نواقص کار سازمان اداری و استخدامی 

این است که آمار دقیقی از این نیروهای خود ندارد. وی در ادامه با بیان 
اینکه مجلس مصمم است طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت به 
ثمر برســد و این موضوع را با جدیت دنبــال خواهیم کرد، عنوان کرد: 
این قانون گره بســیاری از کارکنان مظلوم را می گشــاید و به تعبیر ما 
بــار مالی هم برای دولت ندارد چراکه امروز دولت مبلغی را برای حقوق 
این افراد به شرکت های واسطه پرداخت می کند و شرکت های واسطه 
بخشی از آن را به نیروهای شرکتی پرداخت می کنند. سرمدی در پایان 
گفت: امیدواریم در برگشــت بعدی، ایرادات شورای نگهبان به طرح در 
کمیسیون اجتماعی مرتفع شود و شاهد اجرایی شدن این قانون مترقی 

باشیم که یک نمره مثبت در کارنامه مجلس و دولت است

مدیرکل شهرسازی تهران خبر داد

زمین رایگان به ۲۵۰۰ خانوار تهرانی اهدا می شود

رئیسی:

 موفقیت در سیاست خارجی عمل به رهنمودهای رهبری
وزیر اقتصاد در حاشیه جلسه دولت:

واردات خودرو تسریع می شود

حمایت دولت برای تأمین گاز منازل چهار استان محروم

وزیر اقتصاد درباره واردات خودرو گفت: چشم انداز نیمه دوم سال این است که با سرعت خیلی بیشتری این 
اتفاق رخ دهد. به گزارش ایسنا، خاندوزی در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره واردات 
خودرو گفت: اجرای کند آیین نامه واردات خودرو در ۶ ماهه اول امسال چند دلیل داشته است. وزیر اقتصاد 
ادامه داد: یک بخش آن ناشی از این است که اولویت های سرمایه گذاری و تولیدی برای اینکه ارز به آنها 
تخصیص داده شود، برای بخشی از بخش ها و صنایع اولویت های پیشتری مطرح شده بود که بعد از آن 
نوبت به تخصیص ارز به حوزه خودرو در نظر گرفته می شد؛ البته اباغ خود آیین نامه و مراحل اجرای آن 

توسط استاندارد و دستگاه های.......

ماهواره نور در مدار ۴۵۰ کیلومتری زمین قرار گرفت

رئیسی در جلسه هیئت دولت:
راه حل ریشه ای معضل بیکاری در کشوردستگاه های اجرایی برای اثرگذاری بهبود نرخ رشد اقتصادی بر معیشت مردم تلاش کنند
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عضو کمیسیون اجتماعی پاسخ داد

آیا طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت ملغی شده است؟
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گزیده خبر
رئیسی در جلسه هیئت دولت:

دستگاه های اجرایی برای اثرگذاری 
بهبود نرخ رشد اقتصادی بر معیشت 

مردم تلاش کنند

رئیس جمهور با اشــاره به نرخ رشد اقتصادی قابل ملاحظه سه ماهه ابتدایی امسال از همه 
دســتگاه های اجرایی و مسئول خواست همه توان خود را برای اثرگذاری این بهبود نرخ رشد 
اقتصادی بر وضعیت عمومی اقتصاد کشور و بهبود معیشت اقشار مختلف، به ویژه دهک های 
پایینبکار گیرند. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز چهارشنبه در جلسه هیئت 
دولت با اشاره به گزارش های مرکز آمار ایران و بانک مرکزی از نرخ رشد اقتصادی قابل ملاحظه 
سه ماهه ابتدایی امسال، ضمن قدردانی از همه بخش هایی که در دستیابی به آن تلاش داشته اند، 
تاکید کرد: اگر چه افزایش نرخ رشد اقتصادی مهم است، اما مهم تر از آن حفظ، تداوم و ارتقای 
این روند است. رئیس جمهور از همه دستگاه های اجرایی و مسئول خواست همه توان خود را 
برای اثرگذاری بهبود نرخ رشد اقتصادی بر وضعیت عمومی اقتصاد کشور و بهبود معیشت اقشار 
مختلف، به ویژه دهک های پایین به کار گیرند. رئیسی در ادامه با اشاره به دیدارها و نشست های 
خود در نیویورک و نیز سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل متحد، اظهار داشت: در مجمع 
عمومی سازمان ملل 2 پیشنهاد از سوی جمهوری اسلامی ایران درباره ایجاد ساز و کاری برای 
»حفظ احترام و جایگاه ادیان ابراهیمی« و نیز توجه و تمرکز بیشتر بر »صیانت و حمایت از نهاد 
خانواده« مطرح شد که پیگیری اجرایی شدن این پیشنهادات بر عهده دستگاه های فرهنگی و 
دیپلماسی به ویژه وزارت امور خارجه و سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی است. در این جلسه  
کیومرث هاشمی دستور رئیس جمهور برای ساخت یک ورزشگاه مناسب در تهران را زمینه ساز 
افزایش نشاط جوانان دانست و از شروع مقدمات مطالعاتی و جایابی محل احداث این ورزشگاه 
خبر داد. رئیســی در همین ارتباط از وزیر ورزش و جوانان و نیز معاون اجرایی رئیس جمهور 
خواست تا موضوع احداث ورزشگاه جدید در تهران برای رفع نیازهای ورزشی جوانان را با جدیت 
پیگیری کنند. رئیس جمهور از وزیر آموزش و پرورش نیز خواست که به منظور پیگیری »پویش 
مهر« در سراسر کشور دبیرخانه ای ایجاد شود تا زمینه آشنایی دانش آموزان با پیشرفت های کشور 
فراهم شود. در ابتدای این جلسه دهقانی فیروزآبادی معاون علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور با اعلام خبر تولید داروی »آلتپلاز« توسط دانشمندان جوان و شرکت های دانش 
بنیان ایرانی گفت: در حال حاضر تنها سازنده این دارو آمریکاست، اما جوانان کشورمان موفق 
شدند به فرمول ساخت این دارو دست یابند و تولید این دارو در کشور شروع شده و در حال 
حاضر ایران دومین تولیدکننده این دارو در جهان است و با فراهم شدن توان تولید این دارو در 

کشور سالانه 10 میلیون دلار صرفه جویی ارزی خواهیم داشت

سخنگوی سپاه:

رهبری در پاسخ به اشتیاق 
برای دیدار: من مردم کرمان 

را دوست دارم

سخنگوی سپاه از پاسخ مقام معظم رهبری به اعلام اشتیاق و لحظه شماری مردم کرمان و 
همرزمان شهید حاج قاسم سلیمانی برای زیارت معظم له خبر داد. به گزارش ایسنا به نقل از 
سپاه نیوز ؛ سردار سرتیپ پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسوول  روابط عمومی کل سپاه در 
جمع مردم کرمان و اجتماع جوانان نقش آفرین در گام دوم انقلاب از  شرفیابی اخیر جمعی از 
فرماندهان و مسئولین نیروهای مسلح )که مفتخر به درجه سرتیپ تمامی شده اند ( به محضر 
رهبر عظیم الشأن انقلاب اسلامی و فرماندهی کل قوا حضرت امام خامنه ای خبر داد و گفت: 
در شــرفیابی اخیر رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت امام خامنه ای در پاسخ به درخواست 
اینجانب مبنی بر اشتیاق و لحظه شماری مردم کرمان و فرماندهان و رزمندگان لشکر ۴1 ثارالله 
و همرزمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برای زیارت معظم له فرمودند : "من مردم کرمان 

را خیلی دوست دارم."

رئیسی:

 موفقیت در سیاست خارجی عمل به رهنمودهای رهبری
رئیس جمهــوری گفــت: اگر دولــت ســیزدهم در حوزه 
سیاســت خارجی موفقیت هایی داشته است، در پرتو عمل 
بــه رهنمودهای رهبری بــوده و اگر نواقصــی وجود دارد 
مربوط به ما اســت. به گزارش ایســنا، سیدابراهیم رئیسی 
در دوازدهمین اجلاســیه مجلس خبــرگان رهبری با بیان 
اینکه هر آنچه قدســیت در عالم وجود دارد مرتبط با وجود 
قدوسی است، اظهار کرد: اگر مکان، زمان و شخصی مقدس 
است به اعتبار و در ارتباط با قدوسی است که دارای تقدس 
شده اســت. نظام مقدس، دفاع مقدس و همه بخش هایی 
از کشور که قدســیت دارند به دلیل داشتن ارتباط با وحی 
و بایــد و نبایدهای الهی، نیــت مقدس و وجود حاکمیت و 
حکومتی که به امضای شــارع مقدس رسیده باشد، تقدس 
دارند. وی افزود: شــرط قدسیت در همه عرصه ها این است 
که هر ســه جهت یادشــده در آن وجود داشته باشد و این 
سه جهت را قانون اساسی جمهوری اسلامی تضمین کرده 
اســت. بایدها و نبایدهای قانون و انطباق با شرع را شورای 
نگهبان برعهده دارد. در رأس نظام هم مقام معظم رهبری 
را داریم و ایشــان هم به بایدهــا و نبایدهای وحیانی توجه 
دارند و هم نیاز جامعه را می شناســند. رئیســی با تأکید بر 
اینکه در حوزه های فرهنگ، سیاست و اقتصاد که موضوعات 
اولویت دار کشــور هستند، گفت: شرایط به شکلی است که 
همه ظرفیت هــا و امکانات مادی و معنوی برای رســیدن 
جامعه به رهنمودهای رهبری مشــخص شــده اســت. ما 
به عنوان مسئولان این نظام باید بدانیم در این عرصه ها هم 
متناسب با نیاز کشور و هم متناسب با آرمان های بلند انقلاب 
چه باید بکنیم. رئیس جمهوری یادآور شــد: در بخش هایی 
که بر اساس رهنمودهای امام راحل و رهبری انقلاب عمل 
شده اســت، شاهد پیشرفت هســتیم و در بخش هایی که 
این چنین نبوده و با نگاه های دیگر حرکت کرده ایم و شاهد 
بی تفاوتی نســبت به رهنمودهای رهبران انقلاب بوده ایم، 

دچار مشــکلاتی هســتیم که باید برای رفع شــان تلاش 
کنیم. رئیس دولت سیزدهم با اشاره به موفقیت های کشور 
در سیاســت خارجی، گفت: اگر دولت ســیزدهم در حوزه 
سیاست خارجی موفقیت هایی داشته است در پرتو عمل به 
رهنمودهای رهبری بوده است و اگر نواقصی هست از ماست. 
اگر به آنچه رهبر انقلاب ترســیم کرده اند عمل شود، کشور 
پیشرفت می کند و سیادت و آقایی کشورمان حفظ می شود. 
ما منظومه ای از دیدگاه های ایشــان در حوزه های مختلف 
را روبه روی خود داریم کــه باید آن را با تلاش و مجاهدت 
شبانه روزی اجرایی کنیم. باور ما این است که با امیدواری و 

فرهنگ »ما می توانیم« امکان جبران عقب ماندگی ها وجود 
دارد. عضو هیئت رئیســه مجلس خبرگان با بیان اینکه در 
حوزه اقتصاد اگر به خط مشــی ترسیم شده از سوی رهبری 
در قالب اقتصاد مقاومتی توجه می شــد وضع امروز کشور 
متفاوت بود، افزود: در حوزه های فرهنگ و سیاست نیز اگر 
رهنمودها و نظرات ایشــان به طور کامل عملیاتی می شــد 
قطعاً شرایط بهتری نسبت به وضع فعلی داشتیم. در حوزه 
اقتصادی، دولت در شــرایطی آغاز به کار کرد که با کسری 
بودجه، تورم و مشــکلات دیگر روبه رو بودیم و باید آن ها را 
جبران می کردیم که به لطف خداوند انجام شد.رئیســی با 

مقایسه وضعیت کسری بودجه کشور، تورم و اشتغال در آغاز 
به کار دولت سیزدهم و شرایط فعلی، افزود: با مقایسه رشد 
اقتصادی در قبل از ســال 1۴00 مشخص می شود در سال 
1۴01 تلاش شــد تورمی که همه را رنج می داد مهار شود. 
تورم محصول کسری بودجه و رشد نقدینگی است. در سال 
1۴01 تلاش کردیم مصارف و منابع، تراز باشد و همخوانی 
داشته باشند تا کسری بودجه نداشته باشیم که طبق اعلام 
مرکز آمار در آن سال کسری بودجه نداشتیم. رشد نقدینگی 
در زمانی که دولت سیزدهم مســتقر شد ۴2 درصد بود و 
الان 22 تــا 2۶ درصد اســت و پیش بینی می کنیم تا آخر 
ســال این عدد روی 2۵ درصد تثبیت شود.وی یادآور شد: 
رشــد اقتصادی که حاصل افزایش سرمایه گذاری و افزایش 
بهره وری است در بهار امســال بنا به اعلام مرکز آمار ایران 
2.۶ درصد بوده است. سازمان بهره وری اعلام کرد امروز ۵.۳ 
درصد رشد بهره وری داریم که اگرچه هنوز مطلوب ما نیست، 
اما رشد قابل اهمیرتی است. در اشتغال، دو سوم استان های 
کشور مشکلی ندارند و از وضعیت بحرانی به وضعیت عادی 
رسیده ایم و فقط در حوزه اشتغال افراد تحصیل کرده نیازمند 
تلاش بیشــتر هستیم.  عضو هیئت رئیسه خبرگان رهبری 
ادامه داد: در ســالی که دولت ســیزدهم مستقر شد میزان 
خرید گندم از کشــاورزان ۵.۴ میلیون تن بود، ولی ســال 
گذشته ۵.۷ میلیون تن گندم خریداری شد و امسال بیش از 
10 میلیون تن، برنامه ریزی ما این است که در پایان دولت، 
نیاز به واردات گندم نداشته باشیم.رئیسی با تأکید بر اینکه 
معتقدیم می توانیم مشکلات کشــور را حل کنیم، تصریح 
کرد: در همه حوزه ها کارهای بسیاری انجام شده و در حال 
انجام است؛ برای ما امیدوارشدن مردم، مهم است و رهبری 
نیز بر این نکته تأکید دارند که باید برای تقویت ایمان و امید 
مردم تلاش کنیم و هر کاری که باعث ناامیدی مردم شود از 

نظر دولت، همراهی با دشمنان است.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی گفت: برای برگزاری کنسرت در هیچ استانی 
مشکل نداریم. به گزارش ایسنا، اسماعیلی در حاشیه جلسه چهارشنبه دولت 
در جمع خبرنگاران گفت که در هیچ استانی برای برگزاری کنسرت مشکلی 
نداریم. وی هم چنین در توضیــح جزییات تفاهم نامه هایش با طرف قطری 
گفت: هم در اجلاس وزرای فرهنگ کشــورهای اسلامی )آیسسکو( و  هم 
در دیدارهــای دو جانبه بر موضع گیری واحد و جدی جهان اســلام بر ضد 
توهین کنندگان به قرآن کریم در اروپا تاکید شــد. وی از برگزاری همایش 
بین المللی اســلامی علیه توهین به قرآن با حضور مقامات و اندیشــمندان 
کشورهای اسلامی در پایان مهر در تهران هم خبر داد و افزود: این همایش  
در واکنش به جســارت به قرآن کریم با حضور  شــخصیت های مهم جهان 
اســلام و وزرای فرهنگ کشورهای اســلامی و سایر شخصیت های سیاسی 
برگزار می شــود. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه از توافقات فرهنگی 
با کشورهای حاضر در اجلاس آیسسکو صحبت کرد و گفت: توافق نامه های 
اجرایی خوبی با وزرای فرهنگ کشــورهای آســیای میانه و شــمال آفریقا 
و شــامات امضا کردیم همچنین تا قبل از پایان ســالجاری هفته فرهنگی 
جمهوری اســلامی ایران را در قطر برگزار می کنیم. اســماعیلی با اشاره به 
ثبت جهانی ۵۴ کاروانسرای قدیمی ایران، گفت: آمادگی همکاری با وزارت 
میراث فرهنگی برای احیای آثار فرهنگی – هنری این کاروانسراها هستیم 
و  از همه ظرفیت های فرهنگی – هنری مان اســتفاده خواهیم کرد. وی در 
واکنش به سوالی مبنی بر این که چرا وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از 10 
هزار درخواســت مجوز فقط با ۶۵0 درخواست موافقت کرده است، گفت: تا 
چندی قبل گرفتار اتصال وزارتخانه با ســایر دستگاه ها و انجام استعلامات 
لازم بودیم چرا که اکثر کندی کار به این دلیل اســت وگرنه سرعت کار در 
وزارت فرهنگ، بالاســت. در تعامل با وزارت اقتصاد درباره گزارش هایی که 
برای رده بندی های عملکرد دستگاه ها اعلام می کنند، مشکل را حل خواهیم 

کرد. وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی ادامه داد: برخی استعلامات و مباحث 
نظارتی در وزارتخانه حساســیت بالاتری نســبت به استعلامات اقتصادی و 
نظایر آن دارد و شــاید به این دلیل فرآیند صدور مجوزها در وزارت فرهنگ 
کند است. اســماعیلی در واکنش به مشکلات به وجود آمده برای اینترنت 
برخی خبرنگاران، گفت: همه درخواســت ها پاسخ داده است و گزارش اداره 
کل مطبوعات داخلی و معاونت مطبوعاتی غیر این انتقادی است که برخی 
خبرنگاران بیان می کنند. اگر مشکلی وجود دارد به ایمان شمسایی مدیرکل 
مطبوعات و خبرگزاری های داخلی وزارتخانه انتقال دهید. وی با اشــاره به 
کانتینرهای کاغذ دپو شــده در گمرکات کشور و زمان ترخیص آنها، گفت: 
مســوولیت این کار با وارد کنندگان بخش خصوصی است. مشکلاتی وجود 
داشت که با رییس قوه قضاییه و سایر بخش ها مذاکراتی برای رفع آنها انجام 
دادم. امیدوارم 2000 تن کاغذ هر چه زودتر از گمرکات کشــور ترخیص و 
به بازار نشــر عرضه شود. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به تغییرات 
ساختار و ادارات و تغییر نام وزارتخانه تحت امرش، گفت: از ابتدای مسوولیتم 
در وزارتخانه مقام معظم رهبری بازآرایی رسانه ای و تغییرات انقلابی ساختار 
فرهنگــی را از ما مطالبه کردند و ما هم لبیک گفتیم. تغییرات ســاختاری 
آماده شد و بخشــی از آن در روزهای آینده ابلاغ می شود. آخرین رایزنی ها 
با ســازمان امور اداری و استخدامی را طی می کنیم و تغییر ماموریت برخی 
مراکز را اجرایی می کنیم. اســماعیلی برخی تغییــرات در وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی را نیازمند تصویب یا اصلاح قانون توسط مجلس شورای 
اســلامی دانست و گفت: تغییر اسم وزارتخانه هم باید توسط مجلس انجام 
شــود. مذاکراتی در دولت و مجلس انجام شده و از نخبگان فرهنگی، هنری 
و رســانه ای کشــور هم برای کمک به انتخاب بهترین اسم، دعوت می کنم. 
وی گفــت: امیدواریم این وزارتخانه با این تغییرات، مأموریت اصلی خود در 

پاسداشت فرهنگ و هنر کشور را به خوبی انجام دهد.

وزیر ارشاد: برای برگزاری کنسرت مشکلی نداریم

رییــس دفتر رییس جمهور گفت: 22 دیــداری که رییس جمهور با مقامات محلی، مردمی و گروههای تاثیرگذار در نیویورک 
داشتند، آثار و برکارت مثبتی در فرآیند بین المللی و دیپلماسی کشورمان داشت. به گزارش ایسنا، غلامحسین اسماعیلی در 
حاشــیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: با تدابیر رئیس جمهور سفر امسال به نیویورک هم از جهت محتوای 
مطالبی که در نطق ایشان در مجمع عمومی سازمان ملل بیان شد  و هم  از جهت تعداد دیدارها و ملاقات های ایشان و هم 
از جهــت دیدارهایی که با مقامات محلی و مردمی و گروه های مختلف تاثیر گذار انجام شــد، آثار و برکات مثبتی در عرصه 
دیپلماسی کشور داشت. وی ادامه داد: در مجموع 22 برنامه فشرده در مدت کوتاه کمتر از سه روز در نیویورک صورت گرفت 
که آثار و برکات مثبتی در فرایند بین المللی و دیپلماسی کشور رقم خورد و مورد استقبال جامعه جهانی و روسای کشورها و 

مجامع بین المللی قرار گرفت.

وزیر ارتباطات و فناوری از قرار گرفتن ماهواره تصویربرداری نور ۳ در مدار ۴۵0 کیلومتری زمین خبر داد. به گزارش ایلنا، 
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری در صفحه مجازی شخصی خود نوشت:  با تلاش متخصصان هوافضای نیروی سپاه، 
لحظاتی پیش ماهواره تصویربرداری نور ۳ با ماهواربر ایرانی قاصد با موفقیت در مدار ۴۵0 کیلومتری زمین قرار گرفت.  این 
موفقیت را به همه مردم، تلاشــگران صنعت فضایی کشور و متخصصین هوافضای سپاه پاسداران تبریک می گویم. انشالله 

امسال سال پرباری برای صنعت فضایی کشور خواهد بود.

در حاشیه جلسه دولت مطرح شد

نظر رییس دفتر رییس جمهور درباره آثار سفر 
رییسی به آمریکا

زارع پور:

ماهواره نور در مدار ۴۵۰ کیلومتری
 زمین قرار گرفت

معاون اول قوه قضاییه

در خصوص ماهیت مجرمانه و جنایت رفتار 
داعش اتفاق نظر وجود دارد

معاون اول قوه قضاییه گفت: در خصوص 
ماهیــت مجرمانه و جنایت رفتار داعش 
اتفاق نظر وجود دارد که نشــانه بیداری 
و آزادگی حقوق دانان جهان اســت. به 
گزارش ایســنا به نقل از قــوه قضاییه، 
المســلمین محمد  حجت الاســلام و 
مصدق در نشست حقوق بشر آمریکایی با 
محوریت واقعه تروریستی شاهچراغ )ع( 

اظهار کرد: داعش و سایر گروهک های سازمان یافته تکفیری از منظر حقوق کیفری 
گروه های مجرمانه ســازمان یافته تلقی می شوند و ماهیت اقدام های آن ها تروریستی 
است که در قالب اقداماتی از قبیل قتل، شکنجه، به بردگی گرفتن، نشر تنفر مذهبی، 
تجــاوز و حمله به غیر نظامیــان و نظایر آن ها صورت می گیــرد. وی بیان کرد: این 
رفتارها در حقوق کیفری بین المللی حسب مورد تحت عنوان نسل کشی جنایت علیه 
بشریت و جنایت جنگی طبقه بندی شده است. معاون اول قوه قضاییه تاکید کرد: در 
خصوص ماهیت مجرمان و جنایت رفتار داعش اتفاق نظر وجود دارد که نشانه بیداری 
و آزادگی حقوق دانان جهان است.  مصدق گفت: در خصوص این که آیا دیوان کیفری 
بین المللی در خصوص جنایات داعش، صلاحیت رســیدگی دارد یا نه مباحث زیادی 
مطرح شــده است؛ رفتارهای داعش مانند قتل و شکنجه به دلایل مذهبی یا قومی و 
نژادی، تخریب اماکن مذهبی، نقض قواعد حقوق جنگ، به بردگی گرفتن زنان، عدم 
تفکیــک بین نظامیان و غیر نظامیان، تجــاوز به زنان و کودکان همگی در صلاحیت 
دیوان کیفری بین الملل هســتند و تحت عنوان نسل کشی، جنایت جنگی و جنایت 
علیه بشــریت قابل توصیف است. وی افزود: رفتارهای داعش مانند قتل و شکنجه به 
دلایل مذهبی یا قومی و نژادی، تخریب امکان مذهبی، نقض قواعد حقوق جنگ، به 
بردگی گرفتن زنان، عدم تفکیک بین نظامیان و غیر نظامیان، تجاوز به زنان و کودکان 
همگی در صلاحیت دیوان کیفری بین الملل هستند و تحت عنوان نسل کشی، جنایت 
جنگی و جنایت علیه بشریت قابل توصیف است. معاون اول قوه قضاییه گفت: مطالعه 
رفتار داعش نشــان می دهد که نهایت آمال آن ها حذف اسلام ناب و اصیل است، این 
تفکر، از اتاق فکر اندیشــه گروه های غربی و صهیونیســتی نشات می گیرد؛ داعش و 
سایر گروهک های تروریست تکفیری نماینده اتاق فکر غرب و صهیونیست هستند که 
توسط برخی کشورهای عربی و مسلمان هم در مقطعی تامین مالی شدند تا به نیابت 
از نظام ســلطه چهره جذاب اســلام را مخدوش کنند و از سوی دیگر با ایجاد تفرقه 
اساسی جامعه اسلامی را مضمحل کنند و تفکر مقاومت و نور ولایت را خاموش کنند، 
اما اکنون شاهد هستیم که داعش و پیکره اصلی تفکر سلفی و تکفیری سالهاست که 
مرده است و استخوان های آن نیز پوسیده است و اگر گاهی شاهد حرکت کورکورانه ای 
هســتیم این حرکت از سوی تفاله های داعش صورت می گیرد که با بازخورد منفی و 

محکومیت گسترده از سوی افکار عمومی مواجه می شود.
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گزیده خبر

شرکت سپرده گذاری مرکزی اعلام کرد

واریز ۵۱ هزار میلیارد تومان سود به 
حساب ۴۲ میلیون سهامدار

در شــش ماه ابتدایی امســال بیش از ۵۱ هزار میلیارد تومان سود از سوی 
شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه از طریق اطلاعات 
سامانه سجام به حساب ۴۲ میلیون ســهامدار واریز شد. به گزارش ایسنا، 
اطلاعات منتشر شــده از سوی شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه در خصوص جزئیات واریز سود سهامداران در شش ماه نخست 
امسال حاکی از آن است که ۳۰۱ ناشر سود جاری و ۱۱۶ ناشر سود سنواتی 
۴۲ میلیون ۲۷۳ هزار و ۷۷۳ سهامدار را که شامل ۵۱ هزار و ۸۶۳ میلیارد 
تومان می شــود را به حساب سجامی سرمایه گذاران واریز کرده اند. لازم به 
ذکر اســت؛ در آخرین هفته شهریور امسال، ۲۹۱۲ میلیارد و ۴۰۶ میلیون 
تومان ســود جاری و سنواتی توسط ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه از طریق اطلاعات سامانه سجام به حساب سهامداران واریز شد.

واریز سود جاری ۱۹ شرکت. طبق این گزارش، در هفته آخر شهریور امسال 
۱۹ شرکت » گروه  مدیریت  سرمایه گذاری  امید، سرمایه گذاری  گروه  توسعه 
 ملی، شــیر پاستوریزه  پگاه  گلپایگان، مجتمع  صنایع  لاستیک  یزد، تولیدی 
 شیشه  دارویی  رازی، بین المللی  ساروج  بوشهر، سرمایه گذاری  دانایان، نورد 
قطعات  فولادی، ســرمایه گذاری  بوعلی، ماشین  ســازی  اراک، گروه  توسعه 
 هنر، آلومینیم  ایران ، نفت  پاسارگاد، معدنی  املاح ، پارس  مینو، زر ماکارون، 
گلتاش، افرانت و ویتانا« سود جاری دو میلیون و ۱۸۷ هزار و ۶۴۵ سهامدار 
که شامل ۲۸۵۳ میلیارد و ۹۹۹ میلیون تومان می شود را توسط سمات و از 
طریق سامانه سجام واریز کرده اند.واریز سود سنواتی ۵ شرکت. همچنین در 
هفته پایانی شهریور امسال، پنج ناشر» سرمایه گذاری  صندوق  بازنشستگی 
 کارکنان  بانک ها، ســرمایه گذاری  اعتلاء  البرز، اعتباری  ملل و ســینا دارو« 
ســود جاری ۳۱ هزار و ۸۰۳ سهامدار که شامل ۵۸ میلیارد و ۴۰۷ میلیون 
تومان می شــود توسط سمات و از طریق سامانه ســجام واریز شد. سامانه 
سجام چیست؟ گفتنی است؛ سجام یک سامانه زیر ساختی برای شناسایی 
مشتریان جهت ورود به باشگاه بزرگ بازار سرمایه ایران است که تمام فعالان 
این بازار اعم از »سرمایه گذاران، مشتریان و مدیران نهادها« در این سامانه، 
فقط یک بار برای همیشــه اطلاعات خود را در آن ثبت خواهند کرد و پس 
از احراز هویــت حضوری و غیر حضوری قادر به دریافت خدمات مبتنی بر 
داده های تایید شده خواهند بود. بر اساس این گزارش، از طریق این سامانه 
اطلاعات هویتی، شماره حساب، شماره موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت 
دایمی فرد ثبت می شــود و از آن به بعد هیــچ نهاد مالی نیازی به دریافت 
مجدد اطلاعات آن ســهامدار را ندارد. ســهامداران می توانند با مراجعه به 
سایت www.Sejam.ir ثبت نام و احراز هویت سجام را به صورت الکترونیکی 
انجام دهند.  مزایای ســجامی شدن.  گفتنی است؛ »دریافت کد معاملاتی 
برای ورود به بازار ســرمایه، دریافت سودهای جاری، سنواتی و سود سهام 
عدالت، امکان ورود به درگاه ذی نفعان بازار ســرمایه و استفاده از خدمات 
آن شامل میز خدمت الکترونیک، مشاهده و گزارش دارایی، دریافت گواهی 
سهام، لیست مجامع و برگزاری مجامع به صورت الکترونیک، گزارش سود 
های پرداخت شده، تاریخچه سود سهام عدالت و گزارش حق تقدم استفاده 
نشــده« از جمله مزایای ویژه ثبت نام و احراز هویت در ســامانه سجام به 

شمار می رود.
صعود قیمت جهانی دلار 
رکورد ۶ ماهه را شکست

قیمــت جهانی دلار در برابر یورو و پوند به بالاترین حد خود در شــش ماه 
گذشته رسید. به گزارش ایسنا به نقل از اکونومی، در حالی که مقامات فدرال 
رزرو همچنــان معتقد بودند که چرخه انقباض پولی ممکن اســت هنوز به 
پایان نرسیده باشد، واحد پول آمریکا در برابر ارزهای اصلی اروپایی افزایش 
یافت و یورو و پوند استرلینگ را به پایین ترین حد خود طی شش ماه اخیر 
رساند. هفته گذشــته، فدرال رزرو پیش بینی کرد که نرخ های وجوه فدرال 
ممکن اســت برای مدت طولانی تری بالاتر از پیش بینی باقی بماند و ظاهرا 
باعث تقویت دلار شود. مقامات در جلسه سپتامبر، تصمیم گرفتند که نرخ ها 
را در بالاترین ســطح ۲۲ سال گذشته نگه دارند. در ساعت دو و ۴۱ دقیقه 
بعد از ظهر به وقت شرقی، یورو ۰.۲۹ درصد در برابر دلار کاهش یافت و به 
۱.۰۵۶۲۸ دلار تغییر کرد همچنین پوند استرلینگ ۰.۴۶ درصد ریزش کرد 
و به ۱.۲۱۵۵۹ دلار فروخته شــد. دلار در برابر ین ژاپن نیز به بالاترین حد 
خود رســید و با ۰.۰۹ درصد افزایش به ۱۴۹.۰۲۶۰۰ رسید که به بالاترین 

حد خود از اکتبر سال گذشته رسیده است.

راه حل ریشه ای معضل بیکاری در کشور
بررســی شرایط مهارت آموزی بســیاری از کشورهای جهان 
نشــان می دهد بســیاری از آنها ارتباط مهارت آموزی با بازار 
کار را موثر دانســته و ارتقای جایگاه فنی و حرفه ای و مهارت 
آموزی را در اولویت قرار داده اند. بر این اســاس کارشناســان 
آموزش های مهارتی، فنی و حرفه ای را اصل مهمی در اشتغال 
و راه اندازی کسب و کار عنوان کرده و معتقدند ترویج فرهنگ 
مهارت آمــوزی می تواند به حل ریشــه ای معضل بیکاری در 
کشــور منجر شود. به گزارش ایسنا، یکی از ضروریات رشد و 
توسعه اقتصاد،  مهارت های فنی و حرفه ای است که در تامین 
نیروی انســانی ماهر و کارآمد اثرگذار است. بر همین اساس 
آموزش های فنی و حرفه ای امکان بهره برداری مناسب از منابع 
انسانی را فراهم کرده و توانایی لازم برای راهیابی به بازار کار 
و ایجاد اشــتغال پایدار را به وجود می آورد. کارشناسان یکی 
از علــل بیکاری در جامعه را فقدان مهارت مورد نیاز بازار کار 
از ســوی فارغ التحصیلان و جویندگان کار عنوان می کنند و 
معتقدند ارائه آموزش های مهارتی متناسب با نیاز بازار و رشته 
دانشگاهی فارغ التحصیلان نقش بسزایی در ایجاد فرصت های 
شغلی برای دانش آموختگان دارد. همسو کردن آموزش های 
نظــری و عملی این امکان را برای فــرد آموزش دیده فراهم 
می کند تا علاوه بر شناســایی نیازهای بازار، امکان بیشتری 
برای انجام فعالیت های اقتصادی و جذب در بازار کار داشــته 
باشــد. گزارش ها حاکی از آن اســت که بیــش از ۷۰ درصد 
کسانی که آموزش های مهارتی را فرا گرفته اند، سریع تر جذب 
بازار کار شده اند. این امر نشــان می دهد که مدرک گرایی نه 
تنها تاثیر مثبتی در راهیابی به بازار کار نداشــته بلکه موجب 
بیکاری دانش آموختگان و جویندگان کار بســیاری شــده و 
کشــور از وجود نیروهای توانمند و ماهر بی بهره مانده است. 
معاون سازمان آموزش فنی و حرفه ای معتقد است: در شرایط 
کنونی اقتصاد، کشور به تحول دانش بنیان با سطح مهارتی بالا 
نیــاز دارد زیرا تقاضا برای نیروی کار ماهر به طور فزاینده در 
حال رشد است.در همین راستا علی حسین شهریور ـ معاون 
پژوهش، برنامه ریزی و ســنجش مهارت ســازمان آموزش 
فنی و حرفه ای کشــور بر لزوم فرهنگ سازی مهارت آموزی 
کار محور در راســتای اشــتغالزایی و رفع بیکاری در کشور 
تاکید کرده و معتقد است: در شرایط کنونی اقتصاد کشور به 
تحول دانش بنیان با سطح مهارتی بالا نیاز دارد زیرا تقاضای 
نیروی کار ماهر به صورت فزاینده ای در حال رشــد اســت.با 
توجه به ضرورت افزایش ســطح مهارت در کشور لازم است 

مهارت آموزی مجدد و ارتقای مهارت بزرگســالان مدنظر قرار 
گیرد. او می گوید: شــاغلان دستگاه های اجرایی و دولتی باید 
به روز شــوند و بدنه دولت و اقتصاد کشور و مربیان و معلمان 
و مدرســان به فناوری های روز دسترسی داشته باشند. آنطور 
که معاون ســازمان آموزش فنی و حرفــه ای گفته تغییرات 
فناوری در جامعه امروز باعث شده مهارت ها و مشاغل جدید 
با سرعت بالایی ظهور و بروز یابد. شهریور درعین حال بر لزوم 
مهارت آموزی کار محور در کشــور تاکید کرده و می گوید: در 
حال حاضر بیش از ۱۱ هزار استاندارد آموزش فنی و حرفه ای 
و ۴۸۰۰ کارگاه  فعال در ســطح کشــور وجود دارد و ۵۳۰۰ 
نفر روزانه در مراکز سنجش و صلاحیت حرفه ای کشور تحت 

آزمون قرار می گیرند. راه حل ریشه ای معضل بیکاری در کشور
به گزارش ایسنا معاون پژوهش، برنامه ریزی و سنجش مهارت 
ســازمان آموزش فنی و حرفه ای گلایه ای هم از عدم دریافت 
گواهی مهارت در دستگاه ها داشــته و می گوید: طبق قانون 
به کارگیری شــاغلان در ســمت ها با گواهی فنی و حرفه ای، 
تمام دســتگاه های اجرایی موظفند در صورت اشتغال فردی 
در یک شغل، گواهی مهارت فنی و حرفه ای طلب کنند ولی 
این قانون تاکنون به نوعی تعطیل شده و برای راه اندازی مجدد 
آن ســازمان اداری و استخدامی باید به کمک بیاید. بر اساس 
اعلام معاون پژوهش، برنامه ریزی و ســنجش مهارت سازمان 
فنی و حرفه ای، قانون به کارگیری شــاغلان در ســمت ها با 

گواهی فنی و حرفه ای باید اجرا شــود و دســتگاه ها موظفند 
در صورت اشــتغال فردی در یک شــغل گواهی مهارت فنی 
و حرفــه ای طلب کنند.در حال حاضر یکی از شــاخص های 
اصلی به منظور تعیین میزان توسعه یافتگی کشورها، شاخص 
نیروی انســانی به ویژه نیروی انسانی متخصص و ماهر است 
و آموزش نیروی انســانی در صورتی  که مطابــق با بازار کار 
باشــد، می تواند به عنوان عامل توســعه جوامع مطرح شود. 
خوشبختانه در دولت سیزدهم توانمندسازی و ارتقای مهارت 
در دســتور کار قرار گرفته و اقدامات موثری از سوی سازمان 
آمــوزش فنی وحرفه ای در راســتای افزایش مهارت آموزی و 
ارتقای ســطح مهارت کارگران، کارجویان و فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی صورت گرفته اســت که از جمله آنها می توان به 
کاهش زمان صدور پروانه تاسیس آموزشگاه های آزاد، افزایش 
تعــداد مراکز جوار و بین کارگاهی، شناســایی بیش از ۴۷۰ 
فرصت شغلی مهارت محور کم ســرمایه بر و استفاده از توان 
بخش خصوصی اشــاره کرد. اهمیت موضوع مهارت آموزی و 
ارتباط مستقیم آن با مقوله اشتغال تا آنجاست که در جلسات 
شــورای عالی اشــتغال هم در کنار آموزش، موضوع افزایش 
مهارت و مهارت آفرینی در دانش آموزان و دانشجویان به طور 
ویژه مطرح شده و توجه ویژه به حرفه آموزی از طریق تقویت 
هنرستان های فنی و حرفه ای به عنوان یکی از راه های موثر و 
زمینه ساز ایجاد اشتغال مورد تاکید قرار گرفته است. بررسی 
شرایط مهارت آموزی ۵۲ کشور جهان نشان می دهد بیش از 
۲۴ درصد آنها ارتباط مهارت آموزی با بازار کار را موثر دانسته 
و ارتقای جایگاه فنی و حرفه ای و مهارت آموزی را در اولویت 
قرار داده اند. کارشناسان می گویند آموزش های مهارتی و فنی 
و حرفه ای اصل مهمی در اشــتغال به ویژه راه اندازی کسب و 
کارهای کوچک است و ترویج فرهنگ مهارت آموزی می تواند 
به حل ریشه ای معضل بیکاری در کشور منجر شود. به گزارش 
ایســنا،  هم اکنون در ســازمان آموزش فنی و حرفه ای ۶۴۰ 
مرکز دولتی آموزشی متشکل از ۵۴۰۰ کارگاه وجود دارد که 
ســالانه ظرفیت آموزش بیش از ۵۵۰ هزار نفر دوره را دارند. 
همچنین بیش از ۱۲ هزار آموزشــگاه آزاد فنی و حرفه ای با 
ظرفیت آموزش ۶۰۰ هزار نفر دوره در سال وجود دارد که در 
مهارت آموزی و اشتغال آفرینی مهارت آموزان و فراهم کردن 
بستر تحقق اهداف و برنامه های اشتغال دولت نقش موثری و 

بسزایی ایفا می کند.

سرمایه گذاران سراسر جهان مشتاقانه 
منتظر هاوینگ )رویداد نصف شدن( 
آینــده بیت کویــن هســتند. انتظار 
مــی رود این رویــداد، رالی صعودی 
قابل توجهی ایجاد کند که ناشــی از 
عدم تعادل فزاینده بین عرضه و تقاضا 
خواهد بود. به گزارش ایسنا به نقل از 
کوین، نکته قابل توجه این است که 
سرمایه گذاران بلندمدت که نمونه ای 
از آنها الســالوادور و میکرواستراتژی 
هســتند – همراه با غول های نهادی 
مانند بلک راک – در ســال گذشته 
به طــور فعــال دارایی هــای ارزهای 
دیجیتال خــود را افزایــش داده اند. 
عــلاوه بر هیجــان ناشــی از رویداد 
هاوینگ، سرمایه گذاران به بیت کوین 
به عنــوان پوششــی در برابر افزایش 
مداوم تــورم روی می آورنــد، بدون 
اینکه نشــانه های واضحی از کاهش 
آن به این زودی ها وجود داشته باشد. 
تحلیلگــر دارایی دیجیتــال معروف 
 )Cryptorphic( کریپتورفیــک  بــه 
دیدگاه های ارزشــمندی را در مورد 
آینده بازار بیت کوین ارائه کرده است. 
وی پیش بینی کرد که بازار صعودی 
بیت کویــن بــرای دوره ای از ۴۷۸ تا 
۵۱۲ روز پــس از رویداد هاوینگ که 
برای ۲۵ آوریــل ۲۰۲۴ برنامه ریزی 
یابد. همچنین  ادامه  شــده اســت، 
بیت کوین تا سپتامبر ۲۰۲۵ بر اساس 
تجزیه و تحلیل دقیــق فراکتال ها و 
داده ها به اوج خود برسد. با اذعان به 
کاهش بازده بیت کوین به عنوان یک 

ابزار معاملاتی، ایــن تحلیلگر هدف 
قیمتی تقریبــا ۱۱۵هزار و ۱۲۳ دلار 
را تعیین کرده اســت. علاوه بر این، 
انتظار می رود کــه قیمت بیت کوین 

افزایش قابل توجهی را تجربه کند و 
از ۳۳۰ درصــد افزایش پس از نصف 
شدن فراتر رود. این افزایش در درجه 
اول بــه پذیرش جریــان اصلی رو به 

رشــد دارایی های دیجیتال و فناوری 
بلاک چین توســط ســرمایه گذاران 
نهادی نســبت داده می شــود. علاوه 
بــر چشــم انداز مثبــت، پیش بینی 
می شــود که کمیســیون بــورس و 
اوراق بهــادار )SEC( پــس از حل و 
فصــل پرونده ســرمایه گذاری گری 
اسکیل )Grayscale(، چندین صندوق 
قابــل معامله در بــورس بیت کوین 
)ETFs( را تاییــد کند. به گفته کتی 
وود، چهره برجســته مالــی، ارزش 
بیت کوین در آینــده می تواند تا یک 
میلیــون دلار افزایــش یابد. مجموع 
ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال 
در حال حاضــر ۱.۰۵ تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت 
به روز قبل  ۰.۲۶ درصد کمتر شــده 
اســت. در حال حاضر ۴۸.۹۲ درصد 
کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین بوده که در یک روز ۰.۰۳ 
درصد کاهش داشته است. حجم کل 
بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت 
گذشته ۱۹.۵۱ میلیارد دلار است که 
است.  داشــته  کاهش  ۱۴.۲۲درصد 
حجــم کل در امور مالی غیر متمرکز 
در حــال حاضر ۲.۲۱میلیــارد دلار 
اســت که ۱۱.۳۰ درصد از کل حجم 
۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال بوده 
و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون 
۱۸.۸۱میلیارد دلار است که ۶۹.۳۸ 
درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار 

ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

افزایش هنگفت ارزش بیت کوین 
در پیش است؟

صعود یک دلاری قیمت نفت
قیمت نفت در معاملات روز چهارشــنبه بازار آسیا تحت تاثیر دورنمای کمبود عرضه 
در آســتانه زمســتان، حدود یک دلار افزایش یافت. به گزارش ایسنا، بهای معاملات 
نفت برنت با ۸۶ سنت معادل ۰.۹ درصد افزایش، به ۹۴ دلار و ۸۲ سنت در هر بشکه 
رسید. بهای معاملات وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۸۶ سنت معادل ۰.۹ سنت 
افزایش، به ۹۱ دلار و ۲۵ سنت در هر بشکه رسید. معاملات نفت برنت روز سه شنبه 
با ۰.۷ درصد افزایش و شــاخص نفت آمریکا با ۰.۸ درصد افزایش، بســته شــده بود. 
آمار صنعتی که روز سه شــنبه منتشر شد، نشان داد ذخایر نفت آمریکا هفته گذشته، 
حدود ۱.۶ میلیون بشکه رشــد کرده است در حالی که تحلیلگران کاهش این ذخایر 
به میزان حدود ۳۰۰ هزار بشــکه را پیش بینی کــرده بودند. با این حال، بازارها نگران 
ذخایر نفت آمریکا در کاشــینگ اوکلاهاما هستند که هاب تحویل معاملات نفت است 
و شــاهد کاهش نگران کننده سطح ذخایر به حداقل سطح عملیاتی بوده است. کاهش 
بیشتر ذخایر در این هاب، ممکن اســت باعث فشار صعودی روی بازارهای نفت شود 
زیرا محدودیت عرضه ناشــی از کاهش تولید داوطلبانه اوپک پلاس را تشدید خواهد 
کرد. لئون لی، تحلیلگر شــرکت »سی ام سی مارکتس« در این باره گفت: قیمت نفت 
در بحبوحه محدود شدن عرضه، نسبتا قوی است. با این حال، حمایتی که قیمت ها از 
تمدید کاهش عرضه اضافی عربســتان سعودی و روسیه پیدا کرده اند، ممکن است تا 
آخر ســال محدود شود. آمار اقتصادی کشورها در اروپا و آمریکا هم اخیرا ضعیف شده 
است. قیمت ها در اکتبر ممکن است نوسانی شوند اما بعید است در کوتاه مدت از مرز 

۱۰۰ دلار عبور کنند. با این حال، قوی خواهند ماند.

وزیر اقتصاد درباره واردات خودرو گفت: چشــم انداز نیمه دوم سال این است که با سرعت خیلی بیشتری این اتفاق رخ دهد. به 
گزارش ایســنا، خاندوزی در حاشیه جلســه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره واردات خودرو گفت: اجرای کند آیین نامه 
واردات خودرو در ۶ ماهه اول امســال چند دلیل داشــته است. وزیر اقتصاد ادامه داد: یک بخش آن ناشی از این است که اولویت 
های سرمایه گذاری و تولیدی برای اینکه ارز به آنها تخصیص داده شود، برای بخشی از بخش ها و صنایع اولویت های پیشتری 
مطرح شده بود که بعد از آن نوبت به تخصیص ارز به حوزه خودرو در نظر گرفته می شد؛ البته ابلاغ خود آیین نامه و مراحل اجرای آن توسط استاندارد و دستگاه های 
مرتبط با واردات خودرو هم زمان زیادی مصروف خود کرد. وی افزود: چشم انداز نیمه دوم سال این است که با سرعت خیلی بیشتری این اتفاق رخ دهد. خاندوزی 
در پاسخ به سوالی  درباره خروج سیمان از بورس کالا گفت: با توجه به اینکه مساله بورس کالا به عنوان بستر شفاف نظام توزیع کالاهای اساسی یا کالاهای پایه انجام 
می شود و جزو دستاوردهایی است که ما در  پایان دهه های  ۸۰ و ۹۰ نسبت به عبور از مسیر پر از رانت و فسادی که پیش از آن وجود داشت به نظام بورس کالا  
منتقل شدیم ،  دولت فعلا  هیچ تصمیمی در این زمینه ندارد. وی افزود:  ما به عنوان وزارت اقتصاد و دارایی و مطلع هستم وزارت صمت و بسیاری از  دستگاه های 

اقتصادی هم  مدافع این هستند که اگر  رویه موجود  نیاز به اصلاحی دارد در چارچوب بورس کالا اصلاحات صورت گیرد.

سخنگوی دولت گفت: هیئت وزیران با مصوبه ای برای ارائه تسهیلات قرض الحسنه به خانواده هایی که در چهار استان محروم به گاز 
لوله کشی دسترسی ندارند موافقت کرد تا شبکه گاز داخلی در منازل این خانواده ها ایجاد شود. به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی 
در حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به مصوبات جدید هیئت وزیران، اظهار کرد: در راستای اجرایی شدن 
قانون انتخابات اخیر، مصوبه ای برای هرچه رقابتی تر کردن و عادلانه سازی استفاده کاندیداها از امکانات عمومی و دسترسی آنان به 

منابع برای اطلاع رسانی بهتر به عموم در زمینه برنامه ها و دیدگاه هایشان، هیئت وزیران تصویب کرد که همه دستگاه های اجرایی چه عمومی و چه دولتی فهرستی 
از هر نوع امکاناتی که دارند و می توانند برای به کارگیری در این زمینه در اختیار کاندیداها قرار دهند، به کارگروهی ارائه کنند تا به اطلاع کاندیداها برسد و بصورت 
عادلانه سهمیه بندی می شود تا آنان به شکل برابر از امکانات عمومی استفاده کنند. وی افزود: دو لایحه از سوی هیئت وزیران با موافقت همراه شد. یکی لایحه معاضدت 
حقوقی متقابل در امور کیفری بین ایران و ویتنام و یکی لایحه موافقتنامه دوجانبه بین ایران و ونزوئلا در امور گمرکی و دارایی که هردو تقدیم مجلس می شود. بهادری 
جهرمی یادآور شــد: در راســتای حمایت از مردم ساکن در استان های کمتربرخوردار و اقشار دهک های پایین و محرومانی که در این استان ها سکونت دارند، هیئت 
وزیران با مصوبه ای برای ارائه تسهیلات قرض الحسنه به خانواده هایی که به گاز لوله کشی دسترسی ندارند موافقت کرد تا شبکه گاز داخلی منازل خود را ایجاد کنند.

وزیر اقتصاد در حاشیه جلسه دولت:

واردات خودرو تسریع می شود
بهادری جهرمی در حاشیه دولت خبر داد:

حمایت دولت برای تأمین گاز منازل چهار استان محروم
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ســازمان انتقال خون ایران که در ســال ۱۳۵۳ تاسیس شده بود و در 
شــروع جنگ تحمیلی توسط وزارت بهداری و بهزیستی اداره می شد، 
در آن دوران در پاسخ به نیازهای وسیع جبهه نبرد فعالیت های خود را 
به طور چشمگیر افزایش داد و با استقرار در واحدهای سیار، پناهگاه ها 
و پایگاه های زیرزمینی موفق شــد خون مورد نیاز مجروحین را به طور 
کامل تامین کند؛ بطوری که می توان گفت فرهنگ اهدای خون با جنگ 
تحمیلی و ایام دفاع مقدس در کشــور ما نهادینه شد. به گزارش ایسنا، 
در جهان امروزی به رغم تحولات علمی و پیشــرفت های مهم پزشکی، 
هنوز تامین خون ســالم و کافی یکــی از بزرگ ترین دغدغه های نظام 
ســامت و از مهمترین نیازهای مراکز بهداشتی و درمانی و بسیاری از 
ســانحه دیدگان، مجروحین جنگی، مادران در آســتانه زایمان، نوزادان 
نــارس مبتا به زردی و مبتایان به بیماری های ژنتیک خونی و طیف 
وســیعی از سایر بیماری ها و اعمال مهم جراحی است. تحقیقات نشان 
می دهد از هر ســه نفر در طول عمر، یک نفر به خون و فرآورده های آن 
نیاز پیدا می کند؛ بنابراین تامین خون سالم نیاز اساسی برای همه جوامع 
است. مراکز انتقال خون بخش اساسی از سیستم مراقبت های بهداشتی 
هستند و سهم عمده ای در نجات زندگی و بهبود سامت بیماران دارند 
و هر ســاله زندگی میلیون ها نفر را نجــات می دهند و موجب افزایش 
امید به زندگی و بهبود کیفیــت زندگی در بیماران دچار وضعیت های 
تهدید کننده حیات می شــوند. دفاع مقدس، مقطعــی نورانی از تاریخ 
پرفراز و نشیب ملت بزرگ ایران است. جامعه سامت به عنوان بخشی 
از خدمتگزاران صدیق ملت مانند همه اقشار در دفاع مقدس، حضوری 
همه جانبه، داوطلبانه، ارزش آفرین و الهام بخش و سرشــار از خدمت، 
فداکاری، ابتکار، راهگشــایی، معنویت و اخاق داشــته است. موضوع 
تامین خون و فرآورده های خونی در جنگ های مهم دوره معاصر، چالش 
بزرگی برای کشــورهای درگیر جنگ بوده و بســیاری از مجروحین به 
دلیل تامین نشــدن به موقع خون، جان خود را از دست داده اند. راهبرد 
اساسی تضمین دسترسی به موقع به خون و فرآورده های خونی سالم و 
کافی و ایجاد خدمات ملی هماهنگ انتقال خون بر پایه اهدای داوطلبانه 
است. سازمان انتقال خون ایران که در سال ۱۳۵۳ تاسیس شده بود در 
شروع جنگ تحمیلی توسط وزارت بهداری و بهزیستی اداره می شد. در 
ایران از بدو تاسیس سازمان انتقال خون باتوجه به کمبودهای قبلی در 
زمینــه خون و فرآورده های آن و همچنین مصرف بالای خون در مدت 
زمــان جنگ تحمیلی ایران و عراق، روش خون جایگزین کاما متداول 
بود که در ســال ۱۳۷۶ برنامه حذف ایــن نوع اهدا به صورت پایلوت و 
ســپس به حذف خون جایگزین در کشــور به طور جدی ترغیب شد. 
این سازمان فعالیت های خود را در پاسخ به نیازهای وسیع جبهه نبرد 
به طور چشــمگیر افزایش داد و با وجود اســتقرار در واحدهای سیار، 
پناهگاه ها و پایگاه های زیرزمینی موفق شد خون مورد نیاز مجروحین را 
به طور کامل تامین کند؛ به نحوی که در تمام دوران جنگ، کوچک ترین 
کمبــودی در زمینه نیاز به خون و فرآورده های خون گزارش نشــد. به 
گزارش وزارت بهداشــت، اوایل سال اول جنگ یعنی سال ۱۳۶۰ روابط 
عمومی وزارت بهداری وقت، قســمتی از اقدامات ســازمان ملی انتقال 
خون ایران در ارتباط با کمک رسانی به مناطق جنگی کشور را منتشر 
کرد. در این گزارش اعام شد که ۲ هزار و ۱۸۷ واحد خون از گروه های 
مختلف به اهواز، آبادان، ایام و کرمانشاه ارسال و پایگاه های منطقه ای در 
شهرستان های بهبهان، دزفول، اندیمشک، خرمشهر و آبادان به منظور 
جمع آوری خون و انتقال آنها به مناطق جنگی ایجاد شــده است؛ البته 
همه خون های ارســالی از تهران به جبهه ها، در تهران تهیه نمی شد و 
پایگاه های دیگر با ارســال مقــداری از خون دریافتی خود به تهران در 
تامین خون مورد نیاز جبهه ها سهیم بودند. به عنوان نمونه پایگاه مشهد 
در اردیبهشت ماه سال ۱۳۶۰ ضمن تامین یک هزار و ۵۶۲ واحد خون 
کامل برای بیمارســتان های استان خراسان، اقدام به ارسال ۲۰۲ واحد 
خون کامل و ۴۵ واحد گلبول قرمز متراکم و ۳۲۴ واحد ســایر فرآورده 
های خونی به تهران کرد. ساخت ماده آنتی سرم و ایمونوگلوبین. با وجود 
اولویت تامین خون در آن برهه از زمان، سازمان انتقال خون ایران توسط 
محققان خود موفق به ساخت دو ماه آنتی سرم و ایمونوگلوبین شد. آنتی 
سرم تهیه شده برای تعیین گروه های خون و RH )نوعی از سیستم گروه 
خونی انسان که حاوی پروتئین در سطح گلبول های قرمز خون است( و 

ایمونوگلوبین تهیه شده، ضدکزاز بوده است. 

ماجرای تامین خون مورد نیاز 
جبهه ها در دوران دفاع مقدس

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انعکاس!

پیش نمایش وولینگ الکتریکی جدید در اندونزی با رینگ های کوچک
شــرکت چینی وولینگ که به خاطر تولید خودروی ارزان قیمت و محبوب مینی الکتریکی شناخته می شود از محصول کوچک 
جدیــدی در اندونزی رونمایی کرده اســت. این خودرو در جاکارتا وولینگ الکتریکی نــام دارد و از ابعاد کوچک، قوای محرکه 
الکتریکی و اســتایلی آینده نگرانه سود می برد. از نظر طراحی باید گفت این خودروی کوچک وجه اشتراکی با مدل قبلی ندارد. 
وولینگ الکتریکی دارای ماهیت تک جعبه ای با کاپوت کوچک و شیشه جلوی بزرگ است. در این بخش نوار LED را می بینیم 
که به ســمت پروفایل کشیده می شود و بخش پایه آینه ها را تشکیل می دهد. چراغ های جلو نیز در سپر قرار گرفته اند. طراحان 

این خودرو می گویند طراحی در نظر گرفته شده برای محصول جدید وولینگ از عینک های واقعیت مجازی الهام گرفته است.
در بخش جانبی هم موارد قابل ذکر شامل رینگ های کوچک هستند که این خودرو را شبیه محصولات کوچک داخل سوپرمارکت ها 
نشان می دهد. دیگر ویژگی جالب وولینگ الکتریکی هم شیشه های بخش عقب هستند که بسیار بلندقدتر از شیشه های جلویی 
به نظر می رسند. نمای عقب عمودی نیز دارای چراغ هایی مشابه نمونه های جلو است. در رونمایی رسمی این خودرو اشاره ای به 

مشخصاتش نشده است اما چند هفته پیش اطاعات خودروی مشابه وولینگ ایر در چین منتشر شد.

پیام آلابا برای هواداران رئال مادرید
داوید آلابا پس از شکست سنگین رئال در دربی شهر مادرید پیامی را برای هواداران این تیم منتشر کرد. به گزارش ایسنا و به نقل 
از اسپورت، رئال مادرید در دربی بزرگ شهر مادرید به مصاف اتلتیکومادرید رفت. مردان کارلو آنچلوتی که تا پیش از این بازی پنج 
پیروزی پیاپی را به دست آورده بودند، برای بازگشت به صدر جدول رده بندی به پیروزی در این بازی نیاز داشتند اما در نهایت با 
نمایشی ناامیدکننده  با نتیجه سه بر یک شکست خوردند. داوید آلابا چند ساعت پس از این شکست پیامی را برای هواداران تیمش 
منتشــر کرد و در آن نوشت: هواداران رئال ... همه ما انتظار بیشتری از بازی داشتیم. متاسفانه نتوانستیم عملکرد خوبی از خود 
نشان دهیم و شما را هم ناامید کردیم. نهایت تاش خود را به کار می گیریم تا رئال را به جایگاهی که شایسته اش است، برگردانیم.

رئال مادرید از شش بازی خود در فصل جاری لالیگا ۱۵ امتیاز کسب کرده و در رده سوم جدول رده بندی قرار دارد. بارسلونا با 
۱۶ امتیاز در صدر جدول رده بندی لالیگا جای گرفته است.

پیشنهاد

چهره روز

سلاخ خانه شماره پنج 
 Slaughterhouse – ساخ خانه شــماره پنج با عنوان اصلی
Five اثر برجســته و مهمی از کورت ونه گات جونیر است 
کــه در آن به حادثه مهمی در طــول جنگ جهانی دوم 
می پردازد. پس از انتشار رمان، صحبت های زیادی پیرامون 
این کتابِ ضدجنگ شــکل گرفت اما هیچ کدام چیزی از 
ارزش هــای آن کم نکرد. ونه گات، خود از نزدیک شــاهد 
این حادثه بود بنابراین بهتر اســت قبل از معرفی کتاب 
ســاخ خانه شــماره ۵ مقداری به زندگی خود نویسنده 
بپردازیم. کورت ونه گات جونیر از داستان نویســان نوآور 
امروزی آمریکاست که داستان هایش، ابتکار زیادی دارد. 
او توانســته واقعیت و خیال را طــوری در هم آمیزد که 
داستان کتاب بسیار گیرا و دلپذیر شود. یکی از موارد مهم 
در کتاب های ونه گات این اســت که او خودش همیشه از 
شــخصیت های کتابش است. در کتاب ساخ خانه شماره 
پنج نیز، این نویسنده آمریکایی از اتفاق مهمی صحبت می کند که خود از نزدیک شاهد آن بود. ونه گات 
در سال ۱۹۲۲ در دوران بحران اقتصادی به دنیا آمد اما همواره از دوران شاد و پرنشاط کودکی صحبت 
می کند و در کتاب هایش نیز اغلب اوقات شخصیت اصلی، فردی شاد و برون گرا است. در سال ۱۹۴۳ به 
خدمت نظام رفت و حدود یک سال بعد که با تمهیداتی مرخصی گرفت تا در »روز مادر« به دیدن مادرش 
برود، مادرش شــب قبل از دنیا رفته بود و همین موضوع ضربه ای روحی بر ونه گات وارد کرد. پس از این 
ماجرا در سال ۱۹۴۴ در جبهه جنگ توسط نازی ها دستگیر و به اسارت گرفته شد. ونه گات را در انباری 
زیرزمینی که محل نگهداری لاشه های گوشت بود زندانی کردند که درست در همین هنگام متفقین شهر 
درسدن را بمباران کردند. در اسناد تاریخی گفته می شود که این بمباران باعث مرگ حدوداً ۲۵۰۰۰ نفر 
شده است اما کورت ونه گات جونیر در رمانش این عدد را ۱۳۵۰۰۰ نفر اعام کرده است. بعد از این اتفاق 
وحشتناک، زندانیانی که جان سالم به در برده بودند، مامور شدند تا اجساد کشته شدگان را از زیر آورها 

بیرون بکشند. صحنه های فجیعی که این بمباران به بار آورد 

علی اشرف والی
نویســنده، خوش نویس و نقاش ایرانی اســت که در 
سال ۱۲۹۹ در ســاوجباغ به دنیا آمده است. او در 
سال ۱۳۱۷ به دانشکده هنرهای زیبا رفته و در آنجا 
به کســب هنرهای نوین زیر نظر استادان بزرگ آن 
زمان همچون استاد صدیقی پرداخته است. آثار استاد 
والی تنها یکبار به نمایش گذاشــته شــد که در آن 
نقاشــی هایی از افراد معروف وجود داشت. از جمله 
آثار او م یتوان به طرح مکه اشــاره کرد همچنین او 
حدود ۲۱ ســال بر روی تابلو حضرت علی کار کرده 
است. علی اشــرف والی در سال ۱۳۸۹ درگذشت. با 
وجود آنکه آثار علی اشــرف والی تنها یک بار در سال 
۱۳۴۲ در معرض دیــد عمومی قرار گرفت اما توجه 
عاقه مندان بسیاری را در کشورهای اروپایی و برخی 
کشورهای آسیای غربی و شبه قاره هند به سوی خود جلب کرد. ایشان که عاوه بر نگارگری به 
چندین هنر دیگر از جمله خوشنویسی و تذهیب و صفحه آرایی نیز آراسته اند، در کار خوشنویسی 
شیوه مرحوم حسن زرین خط را می پسندید و از آن پیروی می نمود. از جمله کارهای او، گذشته از 
تابلوهای نقاشی بسیار، باید از طرح های کتاب ترجمه الصلوه عالم نامی ما محسن فیض کاشانی را 
نام برد که همراه با خوشنویسی حسن زرین خط انتشار یافت. برجسته ترین ویژگی وی جستجو و 
تفحص در حوزه عرفان و ادب بود که سالهای بسیار بدان پرداخت و تفسیر و تبیین مقالات شمس 
تبریزی محصول همان سال هاست. او آخرین شاگرد مکتب کمال الملک بود. یکی از نفیس ترین 
آثار وی تمثالی از امام علی علیه الســام است که در موزه آستان قدس رضوی در مشهد مقدس 
نگهداری می شــود.علی اشــرف والی در روز ۱۱ دی ماه ۱۳۸۹ بر اثر کهولت سن در ۹۰ سالگی 
درگذشت و پیکر این استاد از مقابل خانه هنرمندان تشییع و در قطعه هنرمندان بهشت زهرای 

تهران به خاک آرمید. رهبر ایران درگذشت وی را تسلیت گفت.

فرهنگ

 »GQ« مارتین اسکورسیزی« در مصاحبه ای جدید به مجله«
گفت که استودیوهای بزرگ دیگر از صداهای مولف حمایت 
نمی کنند زیرا ریســک کمتر و بازده بهتر را در عرضه سری 
فیلم ها به بازار می بینند.به گزارش ایســنا به نقل از هالیوود 
ریپورتر، ایــن کارگردان کهنه کار که با ســاخت فیلم های 
موفق در گیشه چون »راننده تاکسی« و »خیابان های پائین 
شهر« نقشی پیشتازانه در صنعت سینما داشته حالا از تاثیر 
فیلم های پرهزینه و ســریالی بر سینما خشنود نیست و در 
مصاحبه ای که پیــش از اکران جدیدترین فیلمش »قاتان 
ماه کامل« انجــام داده به مجلــه »GQ« می گوید: »خب، 
صنعت ســینما به پایان راه رسیده اســت. به عبارت دیگر، 
صنعتی که من بخشی از آن بودم و تقریباً در مورد ۵۰ سال 
پیش صحبت می کنیم. مثل این اســت که در سال ۱۹۷۰ 
به کسی که فیلم صامت می ســاخت، بگویی، فکر می کنی 
چه اتفاقی افتاده است؟«.»اسکورســیزی« اضافه کرد که استودیوهای بزرگ، ترجیح می دهند فیلم های پاپ 
کورنی )فیلم هایی صرفا سرگرم کننده بدون پرداختن به مضامین عمیق و هنری( با قابلیت فروش آسان تر را که 
دارای پتانسیل ساخت دنباله های بیشتر هستند، بفروشند، آنها دیگر عاقه ای به حمایت از صداهای فردی که 
احساسات شخصی یا افکار شخصی و ایده ها و احساسات شخصی خود را با بودجه کان بیان می کنند، ندارند«.

این کارگردان کهنه کار هالیوود با اشاره به این که فیلم های ابرقهرمانی که به شدت به جلوه های ویژه وابسته 
هستند یا آنچه او از آن به عنوان »محتوای ساخته شده« یاد می کند، دیگر بازنمای سینما نیستند، عنوان کرد: 
»تقریباً مانند این است که هوش مصنوعی یک فیلم بسازد. این بدان معنا نیست که شما کارگردانان فوق العاده 
و افراد ماهر در جلوه های ویژه ندارید که کارهای هنری زیبایی انجام می دهند. اما این یعنی چه؟ این فیلم ها 
چه چیزی به شما می دهد؟ جدا از نوعی به کمال رساندن چیزی و سپس حذف آن از ذهن و کل بدنتان، پس 

چه چیزی به شما می دهد؟«

اسکورسیزی: سینما به پایان راه رسیده است
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